
MARATON

O 2 000 000 Kč

Ministerstvo financí varuje: Účastí
na hazardní hře může vzniknout

závislost! Zákaz účasti osob mladších
18 let na hazardní hře.
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Se znaky secese
Obdivovatelům umění malíře a gra-
fika Alfonse Muchy se ode dneška
otevírá výstava s názvem Alfons
Mucha: Květinové světy. Desítky
jeho obrazů s květinovými motivy
budou k vidění na čtyřech mís-
tech, která jsou součástí Muchovy
stezky, a to v Ivančicích, Morav-
ském Krumlově, Hrušovanech nad
Jevišovkou a také již od včerejška
ve slovenských Piešťanech. Výsta-
va s celkem 118 uměleckými díly
bude otevřená do konce října. Tvůr-
ci výstavy se zástupci Nadace Mu-
cha ji představili včera v Ivančicích
na Brněnsku. Muchova stezka jako
turistický produkt vznikla před
dvěma lety a jejím cílem je přivést
turisty do míst, kde Mucha žil či
působil a která zároveň nepatří na
jižní Moravě s výjimkou Mikulova
k vyhledávaným turistickým desti-
nacím. Za Muchovým dílem přijíž-
dí také velké množství zahranič-
ních turistů. V Ivančicích se výsta-
va nachází v Památníku Alfonse
Muchy, v Krumlově na zámku
a v Hrušovanech na radnici. Věnu-
je se dílům, která jsou jednou
z nejcharakterističtějších součástí
Muchova grafického stylu. ČTK

Jarmila Hložková pracuje jako lékárnice. Mezi mladými je známá jakomatka youtubera
Martina z Projektu Creep, nyní vydala knihu o své rodině a rodičovském přístupu STRANA 6

ČT
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„Rodiče mají vědět, kdo
dětem ovlivňuje život“

Most Františka I.
se trochu houpal
Vmetropoli se kdysi nacházely
celkem tři visuté mosty. První
byl předchůdcem dnešního
mostu Legií, druhý spojoval
Prahu s Bubny, třetím byla lávka
mezi Rejdištěm a Klárovem.
Díky Muzeu hlavního města
Prahy a deníku Metro si je lze
nejen prohlédnout. STRANY 2, 3

„Když daň, tak
pro celou Unii“
Spotřební daň pro takzvaná
tichá vína rozbouřila už dost
neklidné ekonomické vody.
Její zavedení by vrazilo klín
mezi vinaře a pivovary i výrobce
tvrdého alkoholu. Víno by navíc
muselo zdražit, a to skokově,
tudíž by také ubylo zákazníků,
kteří nápoj z révy milují. STRANA 5

Jiřičky najdou
nové bydlení
Po příletu z teplých krajin
jiřičky nenajdou na pražském
ČernémMostě obvyklá místa
k ubytování. Jejich hnízda totiž
dělníci museli v rámci přestavby
místního autobusového
terminálu odstranit. Místo
nich vznikla umělá hnízda
na vhodnějších místech. STRANA 4

WTF?! Letos jako
Roztá/hni se!
Letošní ročník festivalu
současného divadla WTF?! má
podtitul Roztá/hni se! a v Malém
divadle v Liberci se bude konat
19. a 20. května. Místní herci
nabídnou devět divadelních
představení a po oba večery
i koncerty. Zvolený podtitul
ukrývá plno významů. STRANA 8

Ve finském Tampere
a lotyšské Rize začne
zítra hokejové MS.
Trenér Čechů chválí
složení týmu STRANA 12
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Most se při průjezdu vozů trochu houpal

Stavbě mostu Františka I. (oba snímky na této straně) předcházelo již v roce 1828 založe-
ní akciové společnosti, jejímiž akcionáři byly nejvýznamnější osobnosti českého politic-
kého a podnikatelského světa. „Konstrukční řešení zavěšeného mostu bylo zvoleno
záměrně, umožňovalo totiž širší rozpětí pilířů a při využití Střeleckého ostrova se stavba
dokonce vyhnula nákladnému zakládání pilířů v řece,“ popisuje Kateřina Bečková
z oddělení historických sbírekMuzea města Prahy. To ona poutavé povídání o praž-
ských visutých mostech sepsala. Stavba mostu začala v dubnu 1839 a slavnostně otevřen
byl 4. listopadu 1841. Most byl krásný a obdivovaný, ale při průjezdu vozů a větším zatí-
žení se mírně houpal, a to chodce znepokojovalo. Mělká mostovka neumožňovala polo-
žení tramvajových kolejí, takže cestující museli před mostem z tramvaje vystoupit, pěš-
ky přejít řeku a za mostem nastoupit na jinou tramvaj. V roce 1898 byl provoz ukončen
a most následně zbourán. Nahradil jej nový most Františka I., v současnosti most Legií.

Praha

Libverda

Brno

HOTELOVÉ UBYTOVÁNÍ
Od 1 noci | od 1.350 Kč
pro 2 osoby vč. snídaně
Zvolit si můžete ze 4 hotelů
a k tomu až 100 procedur
dle svého výběru

SENIORSKÝ POBYT
6 nocí | od 11.000 Kč
Ubytování v komfortním
pokoji, polopenze, vstup-
ní lékařská konzultace,
10 procedur, káva a záku-
sek, pitná kúra

Milí hosté, doporučujeme
pobyt dne 27. 5. 2023, kdy
se koná Zahájení lázeňské
sezóny, nádherná kulturní
akce s bohatým programem
a celodenní zábavou.

+420 482 368 100–102 | info@lazne-libverda.cz
www.lazne-libverda.cz

WELLNESS A LÉČEBNÉ
POBYTY VE SPA

RESORTU LIBVERDA
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Udělejte si procházku
do minulosti s Muzeem
města Prahy

Věděli jste, že v Praze byly cel-
kem tři visuté mosty? Existence
řetězovéhomostu mezi Národ-
ním divadlem a Smíchovem je
dostatečně známá. Ale ne každý
už ví, kde se postupně tři visuté
mosty nacházely, leckomu se
mosty a jejich názvy pletou. Mu-
zeumměsta Prahy se rozhodlo
v tom udělat jasno. Za nápad
tleskáme a jejich facebookovou
rubriku vám zprostředkujeme
také v novinách.

MUZEUM UKAZUJE, ŽE
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Seznam všech prodejen na www.albert.cz*Nejvýhodnější cena za posledních 30 dní. Akce platí v prodejnách Albert od 10. 5. do 16. 5. 2023 nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.
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Královské kuřecí plátky
s bylinkovým máslem
• masný polotovar
• 600 g
• 1 kg = 281,67 Kč

Královský
kuřecí steak
Pomodoro
• masný polotovar
• 600 g
• 1 kg = 183,17 Kč

Královská kuřecí
křídla PIRI-PIRI
• masný polotovar
• 600 g
• 1 kg = 108,17 Kč

sleva min. 25 % na Královské marinované kuře

inzerce

Obavy o statiku

Most Františka Josefa I. spojující
Prahu s Bubny se rozhodla vybu-
dovat sama pražská obec, která
vypsala na jeho řešení soutěž. Po-
rotu okouzlil návrh, který přišel
z Londýna. Po sejmutí lešení
most Pražany ohromil svou
vzdušností, avšak v českých
stavitelských kruzích se ozývaly
varovné hlasy, které statice mos-
tu nedůvěřovaly. Most byl po dů-
kladných zatěžkávacích zkouš-
kách zprovozněn v den slavnost-
ního položení základního kame-
ne k Národnímu divadlu
16. května 1868.

Vydržela „krátce“

Třetím pražským visutýmmos-
tem byla lávka mezi Rejdištěm
a Klárovem. Ta byla sice projekto-
vána na padesát let, ale nakonec
byla snesena po 44 letech, nikoli
kvůli technickým problémům,
ale pro potřebu propojit břehy
kapacitnějšímmostem určeným
i pro auta. Více zajímavostí
o pražských mostech najdete na
Facebook.com/muzeumprahy.

FOTO: 4X MUZEUM MĚSTA PRAHY

V PRAZE MOSTY I VISELY
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idnes.cz/slavnefotografie

Objevte
příběhy
slavných
zpravodajských
fotografií

Pilotní projekt umě-
lých hnízd vznikl
coby náhrada za úto-
čiště ptáků, jež padla
za oběť rekonstrukci
terminálu.

Jiřičky, které se již zanedlou-
ho po příletu z teplých krajin
vrátí do Česka, nenajdou
na pražském Černém Mostě
svá obvyklá místa k ubytová-
ní. Dělníci totiž museli v rám-
ci přestavby místního doprav-
ního terminálu odstranit je-
jich loňská hnízda.

„Před několika dny jsme
jim sem z těchto důvodů nain-
stalovali hnízda umělá, a to
na vhodnějších místech, kde
nebudou narušovat hlavní bu-
dovu terminálu. Umělé úkry-
ty na sloupech lávky jsou tes-
tem, jak ochotně se do nich
budou jiřičky stěhovat a zda
se je podaří odlákat mimo
vlastní budovu terminálu,“

říká mluvčí organizátora do-
pravy ROPID Filip Drápal.

Jiřičky jsou chráněným dru-
hem ptactva a čím dál víc jsou
ohrožené právě likvidací
hnízd.

„Proto bychom v rámci Pra-
hy chtěli jít příkladem. Pokud
se budou nová hnízda jiřič-
kám líbit, můžeme jim taková
přístřeší nabídnout i na dal-
ších pražských budovách. Vyti-
povat vhodné místo a zajistit

samotná hnízda nám pomohli
lidé ze spolku Pražská pastvi-
na, jenž se zabývá ochranou
biodiverzity na ohrožených
stepích, například vrací do
Prahy vyhynuléhomotýla oká-
če skalního,“ dodává pro Met-
ro Drápal a zmiňuje, že spolek
pomáhá městským částem
i pečovat citlivě o městské
trávníky.

„Děkujeme za spolupráci
a doufáme, že si nové ptačí síd-

liště na ČernémMostě brzy na-
jde své nájemníky. Dejte nám
vědět, až první jiřičky na Čer-
ňáku uvidíte!“ vyzývá čtenáře
deníku Metro Drápal.

Fakt, že umělá hnízda pro ji-
řičky opravdu fungují, respek-
tive je drobní ptáci obvykle
přijímají, potvrzují i zástupci
České ornitologické společ-
nosti. Pořizovací cena jedno-
ho hnízda pro soukromé úče-
ly, například na zahradu, se

pohybuje v řádu několika sto-
korun. Na Facebooku ROPID
se v posledních dnech množí
dotazy, proč se organizace
pouští do instalace hnízd a ne-
řeší raději důležitější věci. Zá-
stupci ROPID ale opakovaně
vysvětlují, že správa autobuso-
vých terminálů včetně Černé-
ho Mostu do jejich kompeten-
ce rozhodně patří. „Díky
tomu zde třeba cestujícím
slouží informační displeje
s on-line odjezdy autobusů,
v terminálu jsou nové lavičky
i osvětlení,“ vysvětlují lidé
z ROPID.

Probíhající úpravy přestupo-
vého uzlu jsou do jisté míry
provizorní. Zkulturnění do-
sud zanedbávané lokality
bude totiž cestujícím sloužit
pouze do zahájení celkové re-
konstrukce a s ní spojené ar-
chitektonické proměny. Na tu
má dojít do deseti let. Nyní od-
tud vyjíždí 12 městských,
15 příměstských a 32 dálko-
vých autobusů. Denně tudy
projde na třicet tisíc cestují-
cích. FILIP JAROŠEVSKÝ

Umělá hnízda jsou umístěna podmostní konstrukcí lávky nad autobusovým terminálem ve směru
od stanice metra k sídlišti Černý Most. ROPID

inzerce

Přiznání
Vydavatel britského
bulvárního deníku Daily
Mirror se přiznal a omlu-
vil za to, že pro své člán-
ky nezákonně shromaž-
ďoval informace o princi
Harrym. Skupina Mirror
Group Newspapers
(MGN) prohlásila, že vé-
voda ze Sussexu má ná-
rok na odškodnění, aniž
by specifikovala,
na jaké. Vydavatel ale zá-
roveň popřel, že by se
nabourával do telefonů
za účelem odposlechu
hlasových zpráv. ČTK

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Jiřičky z Čerňáku přesídlují

KRÁTCE
Auto-moto - poptávka

• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží vše do r 1990. Tel.
734843403271917

Pronájmy - nabídka
• Nabízíme ubytování ve 2, 3,
4 lůžkových pokojích v Ústí
nad Labem. Od 4000 do 6000
Kč/měs. za lůžko komplet. Ku-
chyň i koupelna na patře. T.
737871174271991
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Bude v úsporném
vládním balíčku
i spotřební zdanění
vína? To vláda
prozradí dnes.

Může být na jižníMoravě zvo-
len politik, který by požado-
val daňovou zátěž na oblíbe-
ný nápoj? „Nechci se sázet,
ale asi ne,“ usmívá se Martin
Fousek,marketingový ředitel
společnosti Bohemia Sekt.

Víno třikrát víc než pivo
Spotřební daň pro takzva-

ná tichá vína nyní rozbouřila
neklidné ekonomické vody.
Tuzemská vína jsou podobně
jako v dalších třinácti zemích
Evropské unie od spotřební
daně osvobozená. I když se
jedná o alkohol, a tedy neřes-
ti podobně jako pivo, tvrdé li-
hoviny, ale třeba i přírodu za-
těžující benzin a nafta.

Pivaři odvádějí nákupem
piva do státní kasy osm ko-
run za litr. Pokud by došlo ke
zdanění, poslali by konzu-
menti vína nákupem jedno-
ho litru do státní kasy
23,40 koruny. „Nerozporuji,
že je víno alkohol a že patří
mezi to, co je z lékařského
hlediska škodlivé,“ říká Mar-
tin Chlad, prezident Svazu vi-
nařů. Vadí mu, že ve střední
Evropě by bylo Česko, až na
Polsko, obklopeno státy, kde
se tato daň nevybírá.
Chlad nemá nic proti

tomu, aby se tato daň zavedla
a výrobci vína v Česku by pře-
stali být výjimkou. Musela by
ale platit všude v Unii. V pří-
padě, že vláda daň u vína za-
vede, poskočila by cena lahve
asi o 35 korun. Zvedly by se to-
tiž i náklady na složitější ad-
ministrativu nebo zavedení
celních skladů jako u tvrdé-
ho alkoholu. Vinaři, malí
i velcí, by museli také nechat
kalibrovat nádrže na výrobu

a uskladnění vín, podobně
jako lihovarníci a výrobci tvr-
dého pití. Což jsou nemalé ná-
klady, protože vinaři mívají
v průměru až padesát nádob
(sudů, tanků) a o každém
musí mít celníci přehled.

Pometanolové vinařská?
Vinaři přiznávají, že „hor-

ké“ řeči o zavedení daně teď
vrážejí klín mezi ně a pivova-
ry i výrobce tvrdého pití. Do-
sud byli takzvaně na jedné
lodi a nijak se proti sobě nevy-
mezovali. Ale skokové zvýše-
ní ceny by ubralo vinařům zá-
kazníky, kteří by se mohli víc
přesunout k relativně levněj-
šímu pivu. Nebo by se s ví-
nem víc obchodovalo načer-
no. „Když se podíváte na me-
tanolovou aféru, zjistíte, že
před jejím provalením před-
stavoval nezákonný trh asi
třicet procent. Těžko odhad-
nout, kolik by to tvořilo
u vína,“ říká Ondřej Beránek,
prezident Vinařské unie.

V Česku se prodá většina
vín v ceně do 70 korun. Tu-
zemská ale stojí už mezi
120 až 150 korunami, ty si
koupuje nanejvýš 15 procent
zákazníků. I proto sahají lidé
nejčastěji po dovozových, kte-
rá stojí i padesát korun za sed-
mičku. Přitom jejich cena
může být i kolem pěti korun
za litr. Přestože je obchodníci
dovezou až z Nového Zélan-
du v cisternách a lahvují či
plní do tetrapaků až zde.
Moravští i čeští vinaři se

shodují, že by jimnevadilo ce-
lounijní zavedení jednotné
spotřební daně. „Muselo by
to být ne země po zemi, ale
v nějakém horizontu a všem
stejně. Pokud bychom
k tomu přistoupili nyní z nu-
lových států jen my, zmizelo
by možná padesát procent
malých vinařství. I těm vel-
kým by se ale prodeje pro-
padly o třicet procent,“ kon-
statuje jeden z menších vina-
řů Kamil Prokeš. PAVEL HRABICA

Varnsdorf do
knihy rekordů?
Ve Varnsdorfu získaly
stovky lidí řidičský prů-
kaz neoprávněně. Obža-
lobě tam čelí šest osob,
mezi nimi komisař, zá-
stupci autoškol a tlumoč-
ník. Hrozí jim až 10 let
vězení. Úplatky dostáva-
li dva komisaři od auto-
škol z celého Česka, je-
den v průběhu vyšetřo-
vání zemřel. Stovky lidí
čelí stíhání pro křivé svě-
dectví. Jde asi o největší
případ korupce při udě-
lování řidičáků v Česku.

Jsou v pořádku
Dva čeští technici, kteří
uvázli v boji zmítaném
Súdánu, jsou v pořádku
a řeší se jejich návrat tu-
reckým letadlem spolu
s Turky a dalšími cizin-
ci. Oba Češi zatím setrvá-
vají v areálu elektrárny
v Nyale na jihozápadě
země, kam přijeli udělat
servis a údržbu sedmi
naftových motorů. ČTK

SDÍLEJTE EPICKÉ
MOMENTY

Platí do 31. 5. 2023 při uzavření Účastnické smlouvy na tarif Neomezeně 5XL s výhodou na dva roky
a jejím dodržení. Nabídka platí do vyprodání zásob. Více na www.t-mobile.cz/telefony

Galaxy S23 Ultra
512 GB

27 999,–
TARIF NEOMEZENĚ 5XL S VÝHODOU

27 999,–

KRÁTCE

inzerce

Vinaři proti dani nejsou.
Ale pro všechny v Unii
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Myslím,
že by

rodiče měli
vědět, kdo
vstupuje jejich
dětem do života,
kdo jsou jejich
vzory a do jaké
míry se jimi
nechají
ovlivňovat.
Vážně, věnujte
deset minut
denně on-line
životu dětí.

JARMILA HLOŽKOVÁ
MAMINKA CREEPA

Jarmila Hložková pracuje
jako lékárnice, ale když nepe-
čuje o zákazníky, mění se
v jednu z nejznámějších ma-
minek ve světě českých you-
tuberů. Její syn je totiž Mar-
tin alias Creep, influencer,
kterého děti a náctiletí doslo-
va zbožňují. Nyní vydala kni-
hu o své rodině a laskavém ro-
dičovskémpřístupu –Mamin-
ka Creep s podtitulem Věřte
svým dětem. Lze ji považovat
za jakýsi manuál, jak vycho-
vat úspěšného youtubera.

Jak vám sedí role jedné z nej-
známějších českýchmatek?
Mohu říci, že se mi tato role
líbí. Mám samozřejmě ra-
dost, když mě lidé na veřej-
nosti poznávají, fotí se
se mnou, chválí mou knihu
i příběhy na Instagramu a pře-
jí si podpis. Jsem vděčná
za podporu a pozornost, kte-
rou mi fanoušci věnují.

Váš instagramový profilmá
přes 60 tisíc followerů, cítíte
se jako influencerka?
Podle všech definic je to

tak, ale původně jsem si svůj
profil založila ve stejné době
jako moji synové, abych po-
znala, co je to Instagram, jak
to funguje a jestli tam někdo
nemůže mé děti ohrožovat.

Amůže?
Nechci vás strašit, ale může.
My jsme tomu čelili společ-
ně. Doporučuji rodičůmvěno-
vat alespoň deset minut den-
ně jejich dětem a sociálním sí-
tím. Sblíží je to a obohatí.

Měly by vaše fotky tolik
lajků i bezMartina?
Pokud by nebyl Martin, neby-
la bych na Instagramu. Fa-
noušci chtějí Martina poznat
zblízka, dovědět se o něm co
nejvíce a můj účet
@maminka_creep jim přibli-
žuje prostředí, kde vyrůstal,
vztahy mezi námi a trochu
i naši rodinu. Odtud pramení
lajky a počty zhlédnutí mých
stories na Instagramu. A po-
tom tu mohou být i známí,
které zajímám já sama.

Jaké je vaše běžné povolání?
Jsem lékárnice. Ano, vystudo-
vala jsem farmaceutickou fa-
kultu, složila jsem doktorát
a atestaci a posledních 25 let
pracuji jako vedoucí lékárny.
Není to jednoduché, možná
čím dál složitější, ale moje
práce mě baví a navíc mám
ráda své pacienty i ty nesvé,
tedy stydlivé. Za ta léta jsem

se mnohé přiučila a vím, že
medicína není všemocná
a neměli bychom zbytečně
riskovat.

Poznávají vás zákazníci?
Občasmě v práci někdo odha-
lí, většinou mladší lidé a děti.
Někteří to zvládnou sami, ti
méně odvážní si mě prohlíže-
jí a nakonec pověří rodiče,
aby se mě zeptali, jestli jsem
maminka Creepa. Když mám
prostor, popovídáme si. Zará-
ží mě, že většina rodičů neví,
o koho se jedná, přestože
s Martinem tráví jejich rato-
lesti přes mobil a monitory
mnoho času. Myslím, že by ro-
diče měli vědět, kdo vstupuje
jejich dětem do života, kdo
jsou jejich vzory a do jaké
míry se jimi nechají ovlivňo-
vat. Vážně, věnujte deset mi-
nut denně on-line životu
svých dětí.

Jaké jemít doma youtubera?
Tak my jsme si zvykali odma-
la. Martinmá dar bujné fanta-
zie, takže pořád něco tvořil
a vymýšlel. Vždy potřeboval
prostor a spoustumateriálu –
krabičky, ruličky z poklad-
ních kotoučků, provázky, le-
pidla, barvy, sádru, hřebí-
ky… S bratrem Davidem při-
pravovali rekvizity a hráli růz-
né příběhy i pohádky. Záhy,
asi od pěti let, si ode mě půj-
čoval kameru. Všechno dění
doma jsem totiž pečlivě za-
znamenávala, včetně komen-
tářů, a děti nás prostě napodo-
bují. Jak rostl, postupně stou-
paly nároky na techniku a he-
recké osazenstvo se rozšiřova-

lo. Protože byli členové crew
mladí a školou povinní,muse-
li jsme respektovat nařízení
jejich rodičů, kdy musí být
jednotliví herci doma. Týkalo
se to i nás, mě s manželem,
protože jsme je nezřídka vozi-
li na místa natáčení.

Desetminut času denně.
Jaký další přístup by ale
rodičeměli k dětem s těmito
koníčkymít?
Rodiče byměli podporovat zá-
liby svých dětí, ale také dbát
na jejich bezpečí – a to na so-
ciálních sítích platí dvojná-
sob. Dítě musí vědět, v jakém
se pohybuje prostředí
a s kýmkomunikuje a sdílí in-
formace, co nemá sdílet
a jaká v tomto prostoru hrozí
nebezpečí a rizika. Je dobré
mít pěkný vztah, aby se dítě
svěřilo se šikanou, případ-
ným s vydíráním.

Mají se rodiče snažit své
děti v tomto ohledu vychová-
vat, nebo to nemá cenu,
když se stejně jejich
extrovertní stránka
jednouprojeví?
Rodiče se mohou snažit
o mnohé, ale přírodu nepře-
tlačíte. Ovládám velmi dobře
chemii i fyziku. Byly doby,
kdy jsem doufala, žemě nebo

Danu Drábovou budou kluci
následovat. Dopadlo to úplně
jinak, a přesto jsou všichni
spokojení a daří se jim.

Kdodal impulz k tomu, abys-
te napsala knihu o své rodině
a laskavém rodičovskémpří-
stupu?
Pořád někomu odpovídám
na otázky ohledně Martina
a nás všech kolem něj. Třeba
zdamáme tatínka. Takměna-
padlo to dát všechno dohro-
mady. Poprvé, když psal kni-
hu Martin, přidala jsem mu
tam pár informací. Definitiv-
ně jsem se rozhodla, až když
mě oslovila paní Auingerová
z nakladatelství Albatros.
V mé knize najdete mnohem
více informací a fotografií.

Existujímomenty, kdy YouTu-
be a sociální sítě proklínáte?
Mě už v mém věku jen tak
něco nerozhodí, ale každý by
si měl uvědomit sílu a dosah
sociálních sítí a zamyslet se
nad tím, co šíří a posílá do svě-
ta. No a my všichni bychom
měli dobře zvážit, jaké infor-
mace přijímáme a čemu mů-
žeme věřit.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

„Občas mě v lékárně
nějaké dítě pozná“

Lékárnice a influencerka
Jarmila Hložková
je mezi mladými
uživateli internetu
známá jako matka
youtuberaMartina
z Projektu Creep
a jeho bratra,
hudebníka a studenta
VŠE Davida.

• „Starší ročníky mě
oslovují paní doktorko
a já jim vydávám jejich
léky na předpis
a ochotně vysvětluji,
jak a s čím nebo bez
čeho je mají užívat.
Mám důstojné povolá-
ní, jsem lékárnice
a vedoucí lékárny.
To mi nebrání dávat
storíčka a fotky
na Instagram
@maminka_creep.
Cílem je lidi pobavit,
protože nemocí
a trápení vidím
v práci až dost,“ říká.

• Vydala knihu Maminka
Creep, která volně na-
vazuje na synovu kni-
hu Prostě Creep.

• „Píšu o svém životě,
rodině, dětech, práci.
Najdete v ní historky
z lékárny, z natáčení
a dozvíte se, že jsem
z Plzně.“ HOP

Jarmila Hložková se svým synemMartinem alias Creepem. Tuto
fotku použila i na obálku své nové knihy Maminka Creep. ALBATROS

ZNÁMÁMAMINKA
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Všeobecná sestra Irena Zátor-
ská pracuje v nemocnici
ve Valašském Meziříčí již
od roku 1985, letos tedy
38 let. Její začátky jsou spjaté
s dětskýmoddělením, násled-
ně pracovala na lůžkovém
chirurgickém oddělení a po-
sledních 35 let na chirurgic-
ké ambulanci.
Zdravotní sestrou se Zátor-

ská chtěla stát odmalička,
za svůj profesní život ošetřila
desetitisíce pacientů. „To čís-
lo nemohu spočítat, denně
jen naší chirurgickou ambu-
lancí mimo službu projde ko-
lem stovky pacientů s různý-
mi druhy zdravotních problé-
mů,“ vysvětluje Zátorská.
„Většinou se jedná o tržné
rány s nutností šití, bolesti
břicha, zlomeniny končetin,
zhmožděniny, otřesy mozku.
Škála pacientů a jejich potíží

je opravdu různorodá,“ říká
Zátorská.
Na začátky práce ve zdra-

votnictví vzpomíná s úsmě-
vem, nedílnou součástí její
služby býval psací stroj.
„Nyní je vše v elektronické
podobě, setra musí zvládat
práci na počítači v jakémkoli
věku včetně integrovaného
klinického informačního sys-
tému, který je v současnosti
tak nenahraditelný jako dří-
ve kopíráky a páska do psací-
ho stroje,“ vysvětluje Zátor-
ská.
Důležitá je také její spolu-

práce s rychlou záchrannou
službou, která vozí pacienty
právě na zdejší chirurgický
příjem. I diagnostika a léčba
pacientů se výrazně posunu-
ly dopředu. „Metody vyšetře-
ní, jakou jsou CT nebomagne-
tická rezonance, jsou výraz-

ným pomocníkem při léčbě
pacientů. To mě, jako sestru,
která nastupovala před té-
měř 40 lety, ani nenapadlo,
že by někdy mohly být tyto
typy vyšetření včetně rozšíře-
ní portfolia operačních zákro-
ků. To, co jsou dnes lékaři
schopni operovat, je až ne-
skutečné,“ uvádí Zátorská.

Jak vnímá nedostatek zdra-
votnického personálu?
„Sester je málo a mnohdy
končí u jiných profesí, což je
škoda. Současným stu-
dentkám na praxi říkám, že
právě tato práce má vždy bu-
doucnost a je to jistota v nejis-
té době bez jakéhokoli zavá-
hání,“ myslí si Zátorská.

Najděte si nejlepšího realitního makléře ve
vašem okolí

6. ročník projektu Realiťák roku 2023

www.realitakroku.cz

Prodáváte byt či dům? Prodejte za maximální cenu a bez
starostí.

www.realitakroku.cz

Zdravotní sestra Irena Zátorská se letos chystá do důchodu, přesto by
ráda nadále vypomáhala na ambulanci. AGEL

Pomáhat lidem toužila od dětství, ani
střídání směn jí nikdy nevadilo.

K její práci dříve patřil
psací stroj a kopíráky

Jana Vaita, Kladno - Modrava
Prodej 165 m2 s pozemkem 900 m2

Nejlevnější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Domy na prodej v mém okolí

Nejnovější2 663 nemovitostí

Upravit hledání

Byty k pronájmu v mém okolí

větší dům nebo byt?
Hledáte

Vyzkoušejte hledání v okolí
na Reality.iDNES.cz

Prodáváte svoji nemovitost? Nejlepší makléře z okolí najdete v soutěži www.RealiťákRoku.cz
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Letošní ročník libereckého
festivalu současného divadla
WTF?! má podtitul Roztá/hni
se! Bude se konat v Malém di-
vadle 19. a 20. května. Místní
herci pořádají dvoudenní
akci podeváté, divákům na-
bídne devět divadelních před-
stavení a po oba večery i kon-
certy.

Burcující inscenace
Podle organizátorů zvolený
podtitul ukrývá plno význa-
mů, pro ně směrodatný se
týká aktivity. „Jak v rovině fy-
zické, tak v rovině názorové
amorální,“ upřesňuje Ondřej
Kolín, herec a jeden z organi-

zátorů festivalu. „V rámci pro-
gramu se totiž můžete těšit
na inscenace, které naplno
využívají pohyb. Inscenace,
jež burcují, bojují s pasivitou,
a samotní tvůrci upozorňují
na různá společenská téma-
ta,“ popisuje Kolín.
Unikátní bude podle orga-

nizátorů letošní ročník i tím,
že se sešlo pět monodramat.
Víťa Marčík zahájí Festival
loutkovým představením La-
byrint světa. Mark Kristián
Hochmannpředstaví inscena-
ci Jedu do Magadanu vytvoře-
nou podle vězeňského dení-
ku běloruského anarchisty
Igora Oliněviče.

Andrej Lyga přijede se svou
autorskou pohybovou Pohád-
kou pro odvážné. Další mo-
nodrama přiveze Filip Teller,
který odehraje drama z obdo-
bí druhé světové války nazva-
né Cikánský boxer. Poslední
v řadě her o jednom herci
bude inscenace ORTEN! v po-
dání Kolína.
Více herců na jevišti uvidí

diváci ve zbylých čtyřech
představeních. Soubor býva-
lých studentů DAMU odehra-
je inscenaci Harlekýn je mrt-
vý, jež vypráví příběh posta-
vy z komedie dell’arte v mo-
derním světě.

Mužští herci se nebojí ani
ženských rolí
Divadelní uskupení Maso-
pust zahraje představení Že-
net. Jde o variaci textů Jeana
Geneta, kterou činoherně

zpracovali pouze tři herci pře-
cházející převážně do žen-
ských rolí. O kabaretní a im-
provizační formu divadla se
postará soubor Ductus Defe-
rens s představením s ná-
zvem KARAMELOUN. Komor-
nější divadlo nabídnou tři
herci hrající na nástroje. Jde
o uskupení Bodyvoice band,
které vystoupí se svým před-
stavenímMeet Flannery.
Tradičně budou součástí

festivalu WTF?! koncerty.
V pátek vystoupí jihoafrický
písničkář Gerald Clark, pun-
ková kapela Wosa a Bukka-
kebrothers And Sister. V sobo-
tu to bude zpěvačka Mirjari,
plzeňská skupina Furt Rovně
a kapela Strohoskop. Vlastní
klip k festivalu natočili i jeho
organizátoři a herci Divadla
F. X. Šaldy Ondřej Kolín, Filip
Jáša a Stavros Pozidis. ČTK

Představení Harlekýn je mrtvý se odehrává na parkovišti nákupního centra. Černá groteska mladého autora Josefa Doležala, která
netradičním způsobem reaguje na dění světa, získala 3. místo v soutěži o Cenu Evalda Schorma za rok 2020. DIVADLO DISK

Tvůrčí proces
Brněnské HaDivadlo
chce své publikum
více zapojit do tvůrčí-
ho procesu. Jako no-
vinku zavádí otevře-
né dramaturgické po-
rady, na nichž umělci
s diváky proberou
zvažované náměty,
stejně jako inscenač-
ní řešení. První ote-
vřená porada se usku-
teční 24. května od
17.30 hodin. Počáteč-
ní fázi tří připravova-
ných inscenací před-
staví například umě-
lecký šéf Ivan Buraj.

Dětský film
Cenu Zlatý střevíček
na letošním zlínském
filmovém festivalu
převezmou herci
Pavel Nový a Zlata
Adamovská. Nejstarší
festival filmů pro děti
a mládež představí
od 1. do 7. června
295 snímků z padesá-
ti zemí. Třiašedesátý
ročník Zlín Film Festi-
valu zahájí světová
premiéra celovečerní-
ho animovaného
snímku Tonda,
Slávka a kouzelné
světlo. ČTK

Činohru doplní také hudební vystoupení,
třeba jihoafrický písničkář Gerald Clark
nebo zpěvačka Mirjari.

Monodrama s názvem Cikánský boxer vypráví příběh bývalého
bojovníka, jehož srdce se mu snaží uniknout. TRINNNO

Divákům se inscenace Meet Flannery pokusí poodhalit dračí
zákoutí lidské duše. BODY VOICE BAND

KRÁTCE

Návštěvníky divadelního
festivalu čeká pohyb
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Argentina se v posledních letech stala poměrně levnou destina-
cí. Je to způsobeno neuvěřitelně vysokou inflací, se kterou se
Argentinci potýkají. Proto se zde vytvořil velmi unikátní sys-
tém výměny amerických dolarů (USD) na argentinská pesos
(ARS). V Argentině totiž nyní existuje několik směnných kur-
zů za americký dolar, který je považován za stabilní, a vzhle-
dem k obrovské nestabilitě argentinské měny všichni chtějí
vlastnit právě dolar. Ten, kdo v Argentině vlastní USD, má vel-
kou výhodou a vy jako cizinec taky. V oficiální směnárně vám

v Argentině dají za jeden USD asi
230 ARS. Když však zajdete vymě-
nit do neoficiálních směnáren,
k takzvaným vekslákům, v praxi
to znamená, že vás někdo od-
chytne na ulici, odvede vás do
svého stánku (třeba novinového
nebo květinového) a tam vám
vymění takzvaný dólar blue –
za jeden USD dostanete až
450 ARS, tedy prakticky dvojná-

sobek. Nejsou to falešné peníze, ale vzhledem k inflaci je jich
v oběhu tolik, že se jich místní snaží zbavit a získat USD
za každou cenu. Vláda vymyslela v prosinci takzvaný dólar
turista, který je účtován všem cizincům, pokud platí kartou,
a tento dolar se blíží ke 400 ARS. Prakticky každá důležitá vý-
vozní položka má svůj kurz dolaru, který se každý den mění.
Je to trochu složité, ale jakmile se v tom zorientujete, Argenti-
na se stane poměrně levnou destinací. Paradoxní je, že největ-
ší bankovkou je stále „pouze“ 1000 ARS,
takže budete mít kapsy nadité statisíci,
ani nemrknete. Lákavé?

Ani v nové verzi deníku Metro nechybí Metrotag. Vaše možnost,
jak být s námi ve spojení a posílat kreativní texty, obrázky nebo
vzkazy. Na sociálních sítích označujte hashtagy #metrotag
#mojemetro. Dneska tu máme další z básní čtenáře Mirka
Seiferta, ať Tulipán dělá radost!

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

Prakticky
každá

vývozní položka
má svůj kurz
dolaru, který se
každý den mění.

LUŠTĚNKA

Slova vpisujte okolo číslice doprava,
první písmeno je vždy nad číslicí.

1. opak „pravý“
2. opět, znovu
3. nádoba

na květiny
4. přínos

nevěsty
5. tajenka
6. chladné

roční
období

7. nám patřící
8. brloh
9. přístavní

hráz

LUŠTĚNKA:SANĚ
ŘEŠENÍSUDOKU:

Druhy dolarů

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A OBDIVOVATELKA ZAJÍMAVÝCH KULTUR

@mojemetro
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„Dvě malá křídla
tu nejsou.“

MAREK KRÁČMAR
Facebook

POČASÍ

SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

15/19 °C 13/17 °C 13/17 °C 14/18 °C

20.10 Vyprávěj
Kotva. Seriál (ČR, 2009-2013).
Hrají: R. Vojtek, A. Kerestešová,
V. Freimanová, S. Skopal

21.05 Gejzír
Uvádí I. Toušlová a J. Rejman

21.35 Máte slovo sM. Jílkovou

22.34 Výsledky losování
Šťastných 10

22.35 Na stopě

23.00 Komisař Montalbano
Krimiseriál (It., 2005)

00.40 AZ-kvíz

20.00 Akce Hagana
Zrodil by se bez Českosloven-
ska samostatný židovský stát?
Dokument P. Křemena

21.00 Eurovision Song
Contest 2023
Přímý přenos druhého semi-
finále z britského Liverpoolu,
kde se letos koná 67. ročník
největší a nejsledovanější
hudební soutěže na světě.
Komentuje J. Maxián

23.10 Fauda III (3/12)
Seriál (Izr., 2019)

00.00 Máma (2/4)
Seriál (Ukr., 2020)

20.20 Zlatá labuť (15)
Romantický seriál (ČR, 2023).
Po Báře jde gestapo a Petr
chce, aby utekla. Eva se snaží
pomoci po svém – a padne do
oka Gruberovi... Hrají: M. Dan-
cingerová, A. Vacula, P. Kostka

21.35 Survivor
Česko & Slovensko (30)
Tempo nejdrsnější reality show
na světě se neúprosně zvyšuje.
Soutěžící teď musí ukázat,
který z nich si titul jediného
přeživšího a výhru dva a půl
milionu opravdu zaslouží...

23.40 KriminálkaMiami X (11)
Krimiseriál (USA, 2011)

20.15 Zoo (112)
Albertova past. Rodinný seriál
(ČR, 2023). Filip přemluví Sid
k účasti na soutěži duetů. Al-
bert chystá léčku, aby se zbavil
Kristýny. Tes získá cennou in-
formaci. Viky má podnikatelský
záměr a Rokl jí pomůže. Hrají:
M. Pecháčková, Š. Bilina, T. Klus

21.35 Inkognito
V zábavní show se čtveřice osob-
ností snaží uhodnout profesi jed-
notlivých hostů nebo jejich
identitu.Moderuje L. Bouček

22.45 Inkognito

23.50 Ano, šéfe!

18.30 NN NIGHT RUN A AVON
BĚH: Hradec Králové
Běh pro dobrou věc

18.35 Óčko hity
Klipy nonstop

20.00 O Feed: Survivor
Co se událo v populární
reality show?

20.05 Óčko hity
Klipy nonstop

21.30 Ne...telní?
Na rande i s handicapem

22.30 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Tohle je frajerský
kousek. Speciální
edice Ford Mustang
California Special.

Na konci května proběhne
v Česku slavnostní premiéra
sedmé generace kultovního
ForduMustang. Ještě než ji vy-

zkoušíme, projeli jsme roz-
lučkovou edici šesté genera-
ce, která se jmenuje Califor-
nia Special. Odkazuje na du-
cha ikonického roku 1968.
Střechu jsme stáhli za osm
vteřin a 450 koní nažhave-
ných v osmiválci pak zařehta-
lo kolemPrahy, až se tráva ko-
lem silnice zavlnila.
Do Evropy se této edice do-

stalo jen tisíc kusů, my jsme

ulovili jeden v černočerné fra-
jerské barvě.Model je k dispo-
zici výhradně ve specifikaci
osmiválcový kabriolet s plátě-
nou střechou.
Ten silný a srdnatý motor

je vážně klenot. Atmosféric-
ký pětilitr V8 Coyote s maxi-
málním výkonem 330 kW
v 7000 otáčkách a s 529 new-
tonmetry točivého momentu
je něco, s čím se nechcete lou-

čit, když po jízdě zaparkuje-
te. Z nuly udělá stovku
za 4,8 sekundy a jeho projev
je doslova hromburácný.
Nejlevnější verze tohoto

modelu vyjde na 1,5 milionu,
speciální balíček CS zahrnuje
speciální polepy na bocích
a 19palcová litá kola. Nová ge-
nerace si opět ponechá osmi-
válec, ale údajně bude ještě
silnější. PETR HOLEČEK

Barumka slaví 75 let, podívejte se do její historie
Víte, že jméno Barum je složeninou názvů podniků Baťa, Rubena a Matador/Mitas? V roce 1993 se výrobce pneumatik
stal součástí německého koncernu Continental AG, ale jeho historie je mnohem delší. Sahá až do roku 1932, kdy se bratři
Tomáš a Antonín Baťovi rozhodli, že budou vyrábět vlastní pneumatiky. Firma však byla v roce 1948 znárodněna a stala
se spolu s dalšími součástí Barumu. Na fotkách nahoře jsou dobové reklamy Bati, také výroba v roce 1948, dole pak starý
záběr ze slavné Barum rallye a nakonec podnik v 80. letech, v dobách hlubokého komunismu. HOP

Edice California Special je stylovou rozlučkou se současnou generací Mustangu. Černá barva je frajeřina na druhou. METRO

4x
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M

Audi TT je Tu
s námi 25 leT

První
generace
1998–2006

Druhá
generace
2006–2014

Současná
generace
2014–? zdroj: audi

Hromburác!
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Na lavičce
s Weberem
Fotbalisty Hradce Králové
povede do příští prvoligo-
vé sezony jako hlavní tre-
nér Jozef Weber. Na lavič-
ce nahradí Miroslava Koub-
ka, který ze zdravotních
důvodů chybí Východoče-
chům ve zbytku aktuální-
ho ročníku. Dvaapadesáti-
letýWeber naposledy pů-
sobil v Českých Budějovi-
cích, kde ale vydržel jen
14 zápasů a v říjnu byl po
čtyřech měsících odvolán.
Hradec Králové pro něj
bude v roli hlavního trené-
ra pátý prvoligový klub,
vedl i Bohemians 1905,
Mladou Boleslav a dvakrát
Karvinou. V první lize
odkoučoval 197 duelů. ČTK

Původně se mělo
hrát v Petrohradu.
Po invazi Ruska na
Ukrajinu se měnilo
pořadatelství.

V Tampere a Rize zítra začne
mistrovství světa v hokeji,
akce roku vyvrcholí stejně
jako v minulé sezoně ve Fin-
sku. Polovina základní části
i dvě čtvrtfinále se odehrají
v Lotyšsku, kde se představí
i česká reprezentace. Podru-
hé bude na šampionátu chy-
bět Rusko, které bylo stejně
jako Bělorusko dočasně vy-

loučeno ze všech turnajů po-
řádaných federací.
V roli úřadujících šampio-

nů se na turnaji představí do-
mácí Finové, kteří loni v květ-
novém finále v Tampere pora-
zili Kanadu 4:3 v prodloužení
a získali čtvrtý titul v historii.
Pod současnými finskými
úspěchy je podepsaný kouč
Jukka Jalonen, který vede ná-
rodní tým s přestávkou již je-
denáctou sezonu. Seveřané
pod jeho vedením vybojovali
tři zlata na MS nebo vyhráli
olympiádu.
Finský trenér šéfuje i české

střídačce. Kari Jalonen nahra-
dil po nevydařených olympij-
ských hrách v loňském roce

Filipa Pešána a na MS dovedl
reprezentaci k první medaili
po deseti letech. Teď se bude
snažit na bronz navázat.
„Mám vážně radost z toho,

jak je tým složený, byť tady
není třeba tolik hráčů z NHL.
Ale i když tady nemáme vyslo-
veně superhvězdy, jak tomu
bylo třeba loni, mám pocit,
že tenhle tým může na šam-
pionátu uspět. Udělali jsme
velký progres. A opravdu si
myslím, že v Rize můžeme
uspět a hrát dobře,“ řekl Kari
Jalonen po skončení nedáv-
ných Českých her.
I přes absenci Rusů bude

medailových aspirantů dost.
Po pěti letech se mezi trojici

nejlepších chce vrátit Švéd-
sko, které získalo v letech
2017 a 2018 titul, ale na dal-
ších odehraných šampioná-
tech neuspělo. Před dvěma
lety v Rize dokonce Švédové
senzačně ani nepostoupili
do čtvrtfinále.
Kanada má v případě vítěz-

ství šanci získat 28. mistrov-
ský titul a odpoutat se v histo-
rické tabulce od Ruska (včet-
ně zisků SSSR). Na tři semifi-
nálové starty dosáhli na pře-
dešlých čtyřech turnajích
Američané a o jedenáctou
medaili v historii se budou
pokoušet hráči Švýcarska,
kteří byli naposledy v roce
2018 stříbrní. ČTK

28
Odehrají se v Tampere
v neděli 28. května. Loni
brali zlato Finové, druhá
byla Kanada, třetí Češi.

Fortuna. Češi i letos s medailí
Před nadcházejícím
hokejovým šampionátem
jsme položili tři otázky
expertovi Fortuny
Romanovi Kovaříkovi.
Kdo je největším favoritem mis-
trovství na zlato, které se bude
hrát letos ve Finsku a Lotyšsku?
Až do oznámení nominace to byla
Kanada, jenže tým nemá tolik
zvučných jmen jako v minulosti,
navíc se nároďák sešel až na po-
slední chvíli a bez jakékoliv pří-
pravy to nemusí být optimální.
Největším favoritem podle book-
makerů jsou tak aktuálně Finové
v kurzu 3,1, kteří mají navíc výho-
du domácího prostředí, následuje
Kanada, Švédsko a Česko v kurzu

6,6. Podceňovat nelze ale ani Švý-
carsko, které vloni vyhrálo základ-
ní skupinu a letos odehrálo celý
rok v rámci Euro Hockey Tour.

Jak dopadne národní tým, který
obhajuje bronz z loňska?
Kouč Jalonen je maximalista, a tak
slovo zlato má ve svém repertoá-
ru, reálnější je ale medaile. Češi
postavili kádr na loňské kostře,
v nominace je hned 10 hráčů
z mistrovství 2022. Soupisku dopl-
nily hvězdy Kubalík a Chytil, kteří
mají za sebou velice dobrý ročník
v NHL (oba 20 branek). Týmu se
navíc dařilo v přípravě, kde do-
kázal odehrát vyrovnané duely
jak s Finskem, tak Švédskem, se
slabšími soupeři pak přesvědči-
vě vyhrával. Medaile v kurzu 2 je
reálná.

Vloni vyhrál kanadské bodování
MS Roman Červenka, bude pro-
duktivní i letos?
Červus je kapitán národního týmu
a nesmírně zkušený hráč, který na
produktivitě neztrácí. Letos obhájil
svůj primát ve Švýcarsku, čísla ho-

voří za vše (16+43). U kouče Jalone-
na má respekt, místo v první for-
maci „pod palcem“. Opět bude hrát
přesilovky, s velkou pravděpodob-
ností si zahraje s hráči z NHL. Bo-
dování asi letos nevyhraje, ale góly
a asistence bude sbírat i nadále.

ZÁPASY OMEDAILE

I potřetí Černý
Sobotní šlágr fotbalové
ligy o první místo tabul-
ky mezi fotbalisty Spar-
ty a Slavie budou na Let-
né znovu řídit rozhodčí
v čele s hlavním Dalibo-
rem Černým. Celý tým
sudích tak absolvuje tře-
tí derby pražských „S“
během jednoho měsíce.

Vše při starém
Zápasy hokejové extrali-
gy i v dalších pěti sezo-
nách budou vysílat spo-
lečnosti O2 TV a Česká
televize. Obě uspěly
ve výběrovém řízení.
Zájemměla i společnost
Canal+, ale nepředložila
konkrétní nabídku. ČTK

KRÁTCE

„Ze složení týmu mám radost“

ČT
K

inzerce


